



**APRIL-MAY / AVRIL-MAI**

**WW**

**IAFP/AIPF : New Menu on website : “PRATIKs”** : Here are brought to your international visibility examples and cases our local association members worked hard to identify and select. All these concrete realizations could help you ... or confirm your own approach. To get more information, please get in touch with the local country association.

*Nouveau Menu «PRATIKs» sur notre site : Une visibilité internationale est ici apportée aux exemples et cas que nos associations membres ont sélectionnés avec beaucoup d'attention. Tous ces cas concrets peuvent vous aider ... ou confirmer votre propre approche. Pour plus d'information, n'hésitez pas à contacter l'association nationale*

**AUSTRALIA**



**EOA** : The next Annual Conference will be held in Sidney on Friday the 27<sup>th</sup> of May.  
The theme of this Conference is:” sharing the employee – ownership future”  
*Prochaine Conférence Annuelle : Sidney, Vendredi 27 May.*  
*Thème : Partager l'avenir de l'Actionariat Salarié »..*

**BELGIUM**



**Etion** : Komende activiteiten :  
19-05-2016 [Dinergesprek met Geert Baudewijns](#)  
19-05-2016 [Lunchgesprek met Pascale Van Damme](#)  
24-05-2016 [Exclusief lunchgesprek met Eric Van Landeghem \(Volvo Cars Gent\)](#)  
24-05-2016 [Exclusief lunchgesprek met Jean-Paul Teyssen, CEO Carglass](#)  
24-05-2016 [Ondernemerstafel Uitgeverij Lannoo Groep](#)

**CANADA**



**ESOP CANADA :**



[2016 CANADIAN EMPLOYEE OWNERSHIP CONFERENCE - JUNE 7-9 - KELOWNA, BC](#) :Find out about the 2016 conference [here](#) and make sure to sign up below for our mailing list to be kept up-to-date.



**IPEBLA : Regional Event : Networking Reception : 7 June 2016**, 5:30 PM - 7:30 PM (EDT). Location : McCarthy Tétrault, 66 Wellington St. W., Suite 5300, Toronto ON. "We are pleased to welcome Minister Mitzie Hunter to deliver a keynote address. ([Register and More ...](#))  
*Événement régional : Réception de réseautage, 7 Juin 2016. Avec l'intervention de la Ministre Mitzie Hunter.*



## EUROPE

**IAFP/AIPF IfsProShare - SNPI: Round-Table for Members – London, September 28, 14/18hrs –**

**Rules on Websites** - Contact : <mailto:mail@snpi.nl>

*Table-Ronde pour les Membres – Londres, 28 Septembre, 14/18h – [Règlement sur Sites](#) – Contact : <mailto:mail@snpi.nl>*

**ESMA** : Press Releases : [ESMA announces EU-wide stress tests for CCPs](#). 14 April 2016

The European Securities and Markets Authority (ESMA) has announced today the...([More ...](#))

*L'Autorité Européenne des Marchés Financiers (ESMA) annonce des stress tests à l'échelle européenne pour les CCPs ([Plus ...](#))*

[ESMA update on reporting structured finance instruments information under the CRA Regulation](#)

27 April 2016 : The CRA Regulation requires issuers, originators and sponsor entities to report information in respect of Structured...

*[Mise à jour des rapports ESMA sur les instruments financiers structurés.](#)*



**FEAS/EFES Tenth European Meeting of Employee Share Ownership**, Brussels 19-20 May 2016 from 13:00 to 19:00. Which European policies for employee share ownership? Intentions and expectations :Employee share ownership policies in Europe: Present intentions of European representatives. Expectations from companies and other actors. In the meantime, the new Annual Economic Survey of Employee Share Ownership in European Countries in 2015 will show the exact picture of employee share ownership through the European crisis.  [Program](#)  
**Conférence Européenne, Bruxelles 19 mai 2016 de 13:00 à 19:00, Quelles politiques européennes pour l'actionariat salarié? Les intentions et les attentes : Les politiques pour l'actionariat salarié en Europe: les intentions des représentants européens, les attentes des entreprises et des autres acteurs. Entretemps, le nouveau Recensement Annuel de l'Actionariat Salarié dans les Pays Européens en 2015 a dressé l'état exact de l'actionariat salarié au milieu de la crise européenne.**  [Programme](#)

## FRANCE



**FONDACT** organise les **4èmes Rencontres Parlementaires pour l'Épargne Salariale le 20 septembre 2016** à la Maison de la Chimie à Paris.

*4th Dating Parliamentarians for Employee Savings September 20, 2016 at the Maison de la Chimie in Paris.*

## GERMANY



**AGP : Termine / Rendez-vous:**

**01.06.2016:** AGP Mitgliederversammlung // München

**02.06.2016:** 66. AGP Jahrestagung // München

**14.09.2016:** ZAAG Vision Forum 2016 // Berlin [\[mehr\]](#)

## IRELAND



**IPSA:** The **IPSA Annual Lunch will be held on June 2 in the Morrison Hotel Dublin:** it is one of the biggest gatherings in employee ownership in Ireland ([More ...](#))

*Diner Annuel le 2 Juin, à l'hotel Morrison, à Dublin :*

- [IPSA/GEO Joint Seminar – 8th Sept 2016](#)
- [IPSA Annual Conference – 13th Oct 2016](#)

## UK



**ESOP Center :** The 28th annual conference of the Centre will be held in Vienna, on Thursday/Friday, June 2&3 in the Steigenberger Herrenhof Hotel. It is likely that the future of the Channel Islands based trust companies will dominate the panel session at this conference.

*La 28ème conférence annuelle du Centre aura lieu à Vienne, les jeudi 2 et vendredi 3 Juin au Herrenhof Steigenberger Hôtel. Il est probable que l'avenir des sociétés de fiducie des Iles anglo-normandes dominera la réunion d'experts à cette conférence.*

**ifsProshare :** Gabbi Stopp, Head of Employee Share Ownership attended the Global Equity Organization (GEO)'s annual conference where Patricia Kelso accepted the GEO Judges' Award: she said that "jobs are not enough and all-employee share plans do form that additional corporate "glue", beyond the weekly or monthly paycheck, throughout all echelons of the organisations that offer them". She added that whilst the USA of the 1950s is long past, ideas do endure and develop long after their authors (her husband) have taken that first step of sharing them, and doing so future generations get the chance to benefit from the fruit of these ideas in their many and varied forms.

*Gabbi Stopp, Directrice de l'actionariat salarié a assisté à la conférence annuelle de l'Organisation d'actions mondiales (GEO), où Patricia Kelso a accepté le GEO Judges' Award et a déclaré que «les emplois ne suffisent pas et tous les plans d'actionariat salarié resserrent les liens dans une entreprise, au-delà du salaire hebdomadaire ou mensuel, à tous les échelons des organisations qui en offrent." Elle a ajouté que, bien que les Etats-Unis des années 1950 soient passés, les idées durent et se développent longtemps après que leurs auteurs (son mari) aient fait cette première étape de partage, et ainsi, les générations futures ont la chance de bénéficier du fruit de ces idées dans leurs formes nombreuses et variées.*

## USA

**EBRI :** : [EBRI-ERF Forum Traces Retirement Challenges and Solutions](#) Napa Net, 12 May 2016

[TDFs Favored by Younger Retirement Plan Participants](#) Plansponsor.com, 28 April 2016

[Contributions Carry Average 401\(k\) Higher in April](#) Napa Net, 2 May 2016

[What Moves the Retirement Readiness Needle: Quantification of Risk and Evaluation of New Proposals :](#)

With the United States facing an estimated national retirement savings shortfall of \$4.13 trillion, how can more Americans be brought into a retirement savings plan, and how can they be persuaded to save enough to cover expected costs in retirement? Those questions were explored by a panel of retirement experts at EBRI's 77th policy forum held Dec. 10, 2015, focusing on policy proposals aimed at increasing private-sector retirement plan coverage and possible improvements to retirement plan designs by sponsors of retirement plans. [Press release.](#)

*Qu'est-ce qui déplace l'aiguille de préparation de la retraite: Quantification des risques et l'évaluation des nouvelles propositions: Avec les Etats-Unis face à un déficit estimé national d'épargne-retraite de \$ 4130000000000, comment amener plus d'Américains vers un plan d'épargne-retraite, et à économiser assez pour couvrir les coûts prévus à la retraite? Ces questions ont été examinées par un panel d'experts de retraite au 77e forum politique de EBRI tenu le 10 décembre 2015, en mettant l'accent sur les propositions de politiques visant à accroître la couverture des régimes de retraite du secteur privé et les améliorations possibles des régimes de retraite conçus par les promoteurs. [Communiqué de presse.](#)*

**401 (k) Valuations : 401(k) Balances and Changes due to market volatility : [More](#)**

*Estimations 401(k) : Equilibres et changements causes par la volatilité des marches. : [Plus.](#)*

**NCEO** : The NCEO's Annual Conference was held at the Minneapolis Convention Center on April 12-14. More than 1600 attendees took part in that "nation's premiere gathering on employee ownership".

*La conférence annuelle s'est tenue à Minneapolis du 12 au 14 Avril. Plus de 1600 personnes ont participé à cette 1ere nationale de l'Actionariat Salarié.*



**Missouri Legislature Passes Pro-ESOP Bill** :The Missouri legislature passed a bill allowing a 50% deduction for capital gains on qualifying sales to an ESOP. [\[More...\]](#)

*Le législateur du Missouri a adopté une loi permettant une déduction de 50% pour les gains en capital sur les ventes admissibles à un plan d'actionariat salarié. [\[Plus...\]](#)*

**Worker Ownership in USA Today** : A USA Today article focuses on the flourishing of worker-owned businesses, from Chobani to ESOP companies and worker cooperatives. [\[More...\]](#)

*Un article d'USA Today met l'accent sur la prospérité des entreprises propriétés des travailleurs, de Chobani aux entreprises ESOP et aux coopératives. [\[Plus...\]](#)*

